
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України з питань енергетики та 

житлово-комунальних послуг 

26 лютого 2025 року 

Веде засідання голова Комітету  ГЕРУС А.М. 

 

 (Початок аудіозапису відсутній) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. …як там практика і як, які тенденції на практиці в нас 

є. І в нас є питання секретаріату комітету. Я сьогодні запропонував би, щоб 

ми Павла Тимофієва комітетом підтримали, щоб він із… ось Павло. Із… 

провідний спеціаліст? Головного спеціаліста призначили заступником голови 

секретаріату, для цього потрібно нам рішення комітету і потім вже Апарат 

там далі призначає. Павло в нас тут сидить, він хоч… всі його, думаю, знають 

добре. Хоч це не його безпосередня робота, але він нам допомагає постійно і 

з трансляціями. Павло, але я так розумію, що ви ще французькою 

спілкуєтесь? Можете щось по-французьки сказати, щоби… 

 

ТИМОФІЄВ П.В. (Виступ іноземною мовою)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. Я вступив ще в групу дружби з Францією, так 

що будемо туди залучати вас. Добре. 

І ще так само сьогодні запропоную ще одне питання, якщо ніхто не 

заперечує, створити  підкомітет з питань енергетичних стандартів об'єктів 

споживання енергоресурсів і призначити Івана Юнакова головою цього 

підкомітету. Тут предмети відання дещо схожі, що підкомітет з питань 

енергоефективності, але з Сергієм Володимировичем Нагорняком все 

погоджено, ніяких конфліктних ситуацій немає, все окей.  

І в нас є розділ "Різне", розділ "Різне" загалом. І ще про вступ… да, ми 

це маємо голосуванням затверджувати чи ні? Голосуванням. Написав наш 



колега, який недавно доєднався до комітету, щоб вступити в підкомітети, це 

також можемо сьогодні розглянути, я думаю, підтримати. І розділ "Різне".  

Я би хотів лише уточнити, може хтось сказати чи завершилось 

засідання Верховної Ради України сьогодні пленарне?  

 

_______________. Завершилося.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Завершилося. Чудово. Значить ми можемо 

розпочинати засідання комітету. Ясно. Добре.  

Я тоді пропоную наступне. Значить, підтримати Павла Тимофієва на 

заступника голови секретаріату, підтримати створення підкомітету і 

призначити головою підкомітету Івана Юнакова, це підкомітет з питань 

енергетичних стандартів об'єктів  споживання  енергоресурсів. Іван 

розуміється в цих питаннях, він професійний архітектор і енергетичні 

стандарти в будівлях дуже добре знає.  

Значить, перше – звіт про роботу комітету за дванадцяту сесію, друге – 

Павла Тимофієва, третє – цей підкомітет і четверте – вступ Сергія Козиря до 

різних підкомітетів.  Я думаю, це можна було б зробити одним голосуванням, 

ніхто не заперечує і потім перейти до динаміки розрахунків на ринку 

електричної енергії. І потім – "Різне". Да, я розумію. І потім – "Різне".  

Тому зараз затвердити порядок денний, той, який я озвучив, і потім уже 

перейдемо до цих відповідно питань. І відповідно коли порядок денний, то 

ми зразу встановимо і кворум, який у нас є сьогодні. За порядок денний 

відповідно.  

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є.  



Волинець Михайло Якович. Волинець Михайло Якович сьогодні 

відвідує Збройні Сили України на сході, казав, що може бути на поганому 

зв'язку.   

Герус – за.  

Горобець Олександр Сергійович.  

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Гриб Вікторія Олександрівна.  

 

ГРИБ В.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович.  

 

ЖУПАНИН А.В. За.  

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Іоффе Юлій Якович.  

 

ІОФФЕ Ю.Я. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович. Камельчук Юрій 

Олександрович.  

Кісільов Ігор Петрович. Кісільов Ігор Петрович.  

Кіт Андрій Богданович.  

 

КІТ А.Б. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Козир Сергій В'ячеславович.  

 

КОЗИР С.В. За. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Костюх Анатолій Вячеславович.  

 

КОСТЮХ А.В. Костюх – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Костюх Анатолій Вячеславович. 

Красов Олексій. 

 

КРАСОВ О.І. Красов  – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов  – за. 

Кучеренко Олексій Юрійович. Кучеренко Олексій Юрійович. Хворіє чи 

що? В залі теж не було сьогодні.  

Мороз... 

 

_______________. Поїхали на схід.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я зрозумів. Ясно.  

Мороз Володимир Вікторович. Мороз Володимир Вікторович!  

Мулик Роман Миронович.  

 

МУЛИК Р.М. Мулик – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Нагорняк Сергій Володимирович.  

 

НАГОРНЯК С.В. Нагорняк – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Семінський Олег Валерійович.  

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Скороход Анна Костянтинівна. 

 

СКОРОХОД А.К. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Совсун Інна Романівна.  

 

СОВСУН І.Р. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Хлапук Максим Миколайович.  

 

ХЛАПУК М.М. Хлапук – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович.  

Юнаков Іван Сергійович. 

Юрченко Олександр Миколайович. 

 

ЮРЧЕНКО О.М. Юрченко – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За. 18 голосів – за. Рішення прийнято. Порядок 

денний є, кворум є.  

Тоді я пропоную: затвердити Звіт про роботу комітету за дванадцяту 

сесію; підтримати пропозицію Павла Тимофієва на заступника голови 

секретаріату; підтримати пропозицію створити підкомітет, який я озвучував і 

Івана Юнакова призначити головою підкомітету; і підтримати звернення 

Сергія В'ячеславовича Козиря про вступ до підкомітетів.  



Тоді ставлю ці питання на голосування.  

Бондар Михайло Леонтійович. 

Герус – за.  

Горобець Олександр Сергійович.  

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Гриб Вікторій Олександрівна.  

 

ГРИБ В.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Жупанин Андрій Вікторович.  

 

ЖУПАНИН А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Іоффе Юлій Якович.  

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович.  

Кісільов Ігор Петрович. 

Кіт Андрій Богданович. 

 

КІН А.Б. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Козир Сергій В'ячеславович.  

 

КОЗИР С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Костюх Анатолій Вячеславович.  



 

КОСТЮХ А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович.  

Кучеренко Олексій Юрійович.  

Мороз Володимир Вікторович.  

Мулик Роман Миронович. 

Нагорняк Сергій Володимирович. 

 

НАГОРНЯК С.В. Нагорняк – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Семінський Олег Валерійович. 

 

СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скороход Анна Костянтинівна. 

 

СКОРОХОД А.К. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Совсун Інна Романівна. 

 

СОВСУН І.Р. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. Хлапук - за. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. 

Юнаков Іван Сергійович. 

 

ЮНАКОВ І.С. Юнаков – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Бондар – за. 

 

МУЛИК Р.М. Мулик – за. Ви відмітили, Андрій Михайлович? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик – за. Відмічаю. 

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

КРАСОВ О.І. І Красов – за. Добавте, будь ласка. 

 

БОНДАР М.Л. Бондар – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Красов – за. Бондар – за.  

І Юрченко Олександр Миколайович. 

 

ЮРЧЕНКО О.М. Юрченко – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Іван Сергійович, або ви оголосіть, або я оголошу, що 

ми голосуємо за вас як за голову підкомітету, того ви декларуєте, ви 

заявляєте про потенційний конфлікт інтересів. Але, заявивши про цей 

конфлікт інтересів, ви маєте право голосувати. 

 

ЮНАКОВ І.С. Пане голово, тільки зайшов, тому не почув повністю, 

про що говорили. Так, дійсно, якщо є конфлікт інтересів, я не голосую. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ви можете голосувати, просто його можна 

заявити. Його потрібно заявити – і можна голосувати.  

 

ЮНАКОВ І.С. Я заявляю, конфлікт інтересів є. І краще не голосую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Не голосували. Все, тоді цей голос віднімаємо. 

(Загальна дискусія)  

Ні, ні, ні, він взагалі за всі не голосує тоді, не має значення, все одно 

голосів достатньо. Ми ж ставили одним голосуванням всі.  

18 голосів – за. Рішення прийнято. Все, тоді далі там вже секретаріат і 

подасть Павла, і оформить перехід в підкомітети, і відповідно так само новий 

підкомітет, який важливий. Тому що ці питання використання енергії і 

енергетичних стандартів, вони дуже важливі. Дякую. 

Тепер друге питання. Ну, в нас тут воно було записано як друге. Щодо 

боргів на ринку електричної енергії. Ми вже такі проводили засідання 

комітетів. І хочемо розуміти, яка зараз ситуація, якраз у нас закінчився 2024 

рік, можливо вже є інформація і по січню 25-го року, ми хочемо розуміти, яка 

ситуація з боргами, починаючи від того, як ПСО виникало, тобто це 

Енергоатом і Укргідроенерго, і далі як постачальники універсальних послуг 

мають свої борги перед ОСР, Укренерго і домашніми СЕС, як ОСР, мають чи 

не мають борги перед Укренерго, як Укренерго, має чи не має борги перед 

"зеленими" і перед ГарПоком і ГарПок далі перед "зеленими". І відповідно на 

якій стороні є які проблемні моменти, я прошу їх озвучувати. Це не тільки 

тому. Але ще також у зв'язку з тим, що було отримано звернення в даному 

випадку від Львівенергопостач, здається, це ПУП у Львівській області, де 

вони говорять, що є досить великі борги Укренерго перед ними, відповідно 

вони не можуть заплатити оплату домашнім СЕС там, у Львівській області. 

Тому я хочу зрозуміти, чому є ці борги Укренерго перед ПУП: чи це просто 

не підписуються акти, чи там є якісь двозначності, чи це в тарифі немає 

коштів. Хотілося б це вияснити, тому що дуже часто чую ці історії про 



непідписання актів, а все-таки хотілося б, щоб вже ця історія була в 

минулому і всі акти вчасно підписувалися. 

Тому, мабуть, давайте може розпочнемо загалом із такої боргової 

ситуації на ринку, давайте з міністерства. Тим більше, що у нас представник 

міністерства потім буде бігти на іншу нараду ближче до четвертої, давайте 

дамо слово Міністерству енергетики, потім, можливо, НКРЕКП, якщо є що 

додати, і потім Енергоатом, Укргідро і отак от підемо по цьому ланцюжку.  

Чи є з нами представник Міністерства енергетики? Ніби мав бути 

перший заступник міністра.  

 

ШЕЙКО Ю.Є. Так. Добрий день, шановний Андрію Михайловичу, 

шановні народні депутати, шановні колеги! Я дам загальну інформацію по 

динаміці, а далі вже, як ви сказали, вже обговоримо.  

По-перше, я хотів би подякувати комітету за ту роботу, яка була 

виконана стосовно прийняття Закону 4213. Це, дійсно, дуже важливо і є 

певна, скажемо, певна динаміка. Перше, про що я хочу сказати, як ми 

домовлялися, це перший блок – це ПСО, забезпечення доступності 

електроенергії побутовим споживачам. З вересня 23-го року виконуються 

стовідсоткові поточні розрахунки і, починаючи з літа 24-го року, погашено 

заборгованість на суму більше 14,9 мільярда гривен Енергоатомом. На 

сьогодні відсутня заборгованість Енергоатому…. (Не чути) Укргідро та 

Гарантований покупець в рамках ПСО. 

Стосовно забезпечення збільшення частки виробництва електроенергії 

з альтернативних джерел Гарантованого покупця. Заборгованість 

Гарантованого покупця перед ВДЕ становить на сьогодні 24,8 мільярда 

гривень – це менше на 500 мільйонів від заборгованості на початок року. 

Заборгованість ОСП за послугу ВПС складає 19,4 мільярда – це  менше на 2 

мільярди від початку року. Прогнозується зменшення заборгованості за 

результатом реалізації Закону про внесення змін, це 4213, в частині 

спрямування надлишково отриманого доходу за результатами діяльності з 



диспетчерського управління в 2023-2024 роках ОСП в розмірі 45 відсотків на  

погашення заборгованості перед Гарантованим покупцем.  

Стосовно ПСО і збільшення, і забезпечення збільшення частки 

виробництва електроенергії з альтернативних джерел енергії для приватних 

домогосподарств. Заборгованість перед постачальниками універсальних 

послуг становить на сьогоднішній день біля 3,2 мільярда гривень, яка має 

сталу динаміку.  

Щодо заборгованості на балансуючому ринку електроенергії. Поточна 

заборгованість ОСП перед учасниками балансуючого ринку становить 18,4 

мільярда гривень, це на 800 мільйонів більше порівняно з початком лютого 

поточного року, з яких Укргідроенерго становить 6,8 мільярда гривень – це 

приблизно 37 відсотків. Отримані послуги перед ОСП за послуги, надані на 

балансуючому ринку, 36,5 мільярда гривень, це на 800 мільйонів більше 

порівняно з початком лютого поточного року, з яких ПОН 11,8 мільярда 

гривень, що становить приблизно 32,4 відсотки. І ДП РЕН – 5,7 мільярда 

гривень, 15,6 відсотків. 

Слід зазначити, що найбільшим боржником перед ОСП на 

балансуючому ринку є ПОН із боргом біля 12 мільярдів гривень. Основна 

структура заборгованості ПОН – це Укрінтеренерго, формують споживачі 

державної та комунальної форм власності, які… об'єктами критструктури. Це 

приблизно 80 відсотків від загальної суми боргу це складає. 

Погашення зазначеної заборгованості передбачається за рахунок 

запровадження порядку алгоритму розподілу коштів, що надходять на 

поточні рахунки із соціальним режимом використання захищеного 

споживача або споживача, об'єкти якого визнані як об'єкти критструктури 

відповідно до Закону 4213. 

Станом на сьогодні розробляється відповідний проект постанови уряду. 

Він триває, я так рахую, що десь на травень, кінець травня, я думаю, що в нас 

уже це буде документ готовий. Більш детальну інформацію, я думаю, може 

доповісти НЕК "Укренерго" та  Гарантований покупець.  



У мене все. Дякую за увагу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую вам.  

Цифри почули, трохи важко їх всі зафіксувати, але в будь-якому 

випадку, кого які цифри цікавлять, той ті цифри міг записати, як би цифри 

були озвучені. Дякую вам. 

НКРЕКП чи є з нами на зв'язку?  

 

СЛОБОДЯН Р.О. Так, є. Добрий день, шановний Андрій Михайлович, 

шановні народні депутати і учасники наради. Загалом підтверджуємо 

озвучені цифри. Щодо заходів, які вживаються для погашення 

заборгованості, хочу додати, що буквально вчора на засіданні комісії було 

прийнято постанову, якою внесено зміни до раніше прийнятих постанов і 

відкрито уже можливість на виконання Закону 4213, надана можливість НЕК 

"Укренерго" спрямувати економію від коштів отриманих від тарифу за 

диспетчеризацію, згідно передбаченого законом розподілу 45.45.10 на 

погашення заборгованості. 

У мене все. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Добре, зрозумів. Дякую. 

У мене коротеньке питання до двох, може міністерство, регулятор. Про 

балансуючий ринок згадували, в нас в тому законі, який ми проголосували, 

прийнята така нова норма про введення спецрахунків. Якщо хтось на 

балансуючому ринку і він не може не брати електроенергію, бо він мусить 

працювати, в нього там може немає платежів і він не може просто так 

зупинити  свою роботу, то тоді він може відбирати електроенергію в ПОН, 

але він має обов'язково ввести рахунки із спеціальним призначенням.  

Мабуть до цього треба ще якесь вторинне законодавство і щоби це потім 

запрацювало  на практиці.  



На вашу думку, чи така робота йде і коли це може запрацювати на 

практиці, щоб оці от борги на балансуючому ринку, вони перестали 

нарощуватися і вони хоча би поступово почали знижуватися? 

 

СЛОБОДЯН Р.О. Ну якщо дозволите, загалом на виконання  Закону 

4213 потрібно дійсно розробити  багато відповідних  змін у нормативці. На 

виконання цього регулятором видано наказ і затверджено відповідні заходи, 

визначено терміни і детально озвучувати не буду, але це 20 різних заходів, 

які в деталях описують де і куди, і в який термін потрібно внести відповідні 

зміни в нормативку. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. На вашу думку, весною ці спецрахунки запрацюють? 

Весною запрацюють? 

 

СЛОБОДЯН Р.О. Ну, будемо сподіватися, що запрацюють, тому що є 

велика в тому потреба. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей, добре. Дякую. 

Щось додати від міністерства? 

 

ШЕЙКО Ю.Є. Повністю підтримуємо і зі свого боку також у нас є, 

робота триває, відповідні постанови також розробляються і я так думаю, що 

це все буде зроблено, як і сказав  Руслан Олександрович, найближчим часом.    

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Добре, зрозуміло. Дякую вам. 

Є ще якісь питання може до міністерства чи регулятора? Якщо нема? 

Прошу, Жупанин Андрій Вікторович. 

     



ЖУПАНИН І.В. У мене є кілька питань. Я хотів уточнити, тобто 

розподіл цих надлишків, який по закону ще не відбувся, наскільки я зрозумів. 

А станом на зараз тільки постанова прийнята і процес йде. А яка сьогодні це 

сума коштів? Тому що знову ж таки,  коли ми закон приймали, там різні були 

цифри 8,10 мільярдів, може Укренерго або міністерство знає до розподілу, це 

зекономлена частина тарифу на диспетчеризацію, скільки це коштів 

сьогодні? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто це економія за 2023-2024 роки тарифу на 

диспетчеризацію.  

 

СЛОБОДЯН Р.О. Я можу прокоментувати.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Секундочку, тільки ще уточнення. Я так розумію, що 

там є загальна економія розрахункова і є економія,  яку реально зібрали 

грошима, зібрана грошина і це дві різні цифри. Правильно? От скажіть тоді й 

ту і іншу, щоб було розуміння коректне.   

 

СЛОБОДЯН Р.О. Так. Загалом це буде відбуватися у два етапи, 

оскільки цифра наразі відома точно по 2023 року, оскільки це вже було 

зафіксовано відповідною перевіркою. Це 10,7 мільярда гривень, це ті кошти, 

які вже можна розподіляти. Ну, яка сума зараз доступна і знаходиться на 

рахунках НЕК "Укренерго" це я думаю, прокоментує Укренерго. 

Другим етапом буде фіксація відповідної економії по результатам 2024 

року. Для цього комісія запланувала провести позачергову перевірку 

Оператора системи передачі. Вона відбудеться уже в березні, тобто 

найближчим часом. Очікуємо орієнтовну цифру десь порядку 4 мільярда 

гривень додатково, але більш точно вже зафіксує перевірка. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Те, що ви говорите 10 і 4 – це розрахункові цифри, бо 

є ж деякі споживачі, яким це нараховувалося, але вони не платили гроші, 

просто борги формувалися. Тобто це розрахункові цифри, але це не, що  

зібрано живими грошима.  

 

СЛОБОДЯН Р.О. Так, живих грошей, звичайно, сума інша, вона 

менша. Але ми опрацьовуємо варіанти таким чином, щоб ці кошти, які 

будуть погашені учасникам ринку, щоб хоча б в значній мірі вони могли бути 

повторно прогнані і також у свою чергу ще зменшити на певну суму 

заборгованість на ринку. Але разом з тим буде дотримана відповідна 

черговість погашення боргів. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно 10 плюс 4 коротко кажучи.   

 

ЖУПАНИН А.В.  Ще питання.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу.  

 

ЖУПАНИН А.В. Який відсоток оплат за "зеленим" тарифом перед 

великими виробниками, мені здається, що по 24-му році, це десь було десь 80 

відсотків. Просто хотів почути від вас цифру. І по домашнім СЕС.  

 

СЛОБОДЯН Р.О. По домашнім СЕС у мене цифра є під руками. Це по 

результатам року – 66,15 відсотка. По великим СЕС, можливо готова цифра є 

у Гарантованого покупця. Тому прошу прокоментувати.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пойняв. Зараз, чи коли дійдемо до них? 

 

_______________. Можна зараз підходити.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Гарантований покупець, скільки відсотків погашено 

"зеленого" тарифу за 24-й рік? Гарантований покупець.  

 

СОВА С.С. Добрий день, шановні народні депутати, шановні колеги. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добрий день.  

 

СОВА С.С. Заступник директора з економіки Станіслав Сова. Станом 

на зараз у нас на 24-й рік погашено, оплачено ВДЕ 79,7 відсотка. Майже 80 

відсотків.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це за 24-й рік? 

 

СОВА С.С. За 24-й рік. Загальний рівень розрахунків складає 90,1 

відсотка, це починаючи з 19-го року.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ще раз.  

 

СОВА С.С. 90 відсотків – це загальний рівень розрахунків у нас перед 

ВДЕ. 19-й–20-й рік – у нас це стовідсоткові розрахунки. 21-й рік – 99,7 

відсотка. 22-й рік – 61,6 відсотка. 23-й – 98,5. 24-й – 79,7 відсотка.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ще раз скажіть, який, 22-й, 23-й. 

 

СОВА С.С. 22-й – 61,6 відсотка. 23-й – 98,5.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пойняв. Зрозуміло. Дякую. 

 

ЖУПАНИН А.В. Можна ще питання, міністерство, до вас? Ми почули 

розрахунки перед великими виробниками 80 відсотків. Ми розуміємо, що це 



десятки мільярдів гривень. Перед домашнім СЕС 66 відсотків. В той час, 

напевно, це не такі великі кошти. Чи є у вас якийсь план, як зробити так, щоб 

оцю нерівність між двома групами виробників зменшити від того, як зараз, 

15 відсотків різниці.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Андрій Вікторович, а можна я додам питання? Я з 

ним абсолютно згоден, тільки якщо ми ще подивимося по домашніх, які є 

борги за 2022-2023, якщо там сто відсотків погашення, то нерівність 

неочевидно в яку сторону. НКРЕКП, чи є перед домашніми? Чи хто знає, 

перед домашніми СЕС є борги за 2022-2023 роки?  

 

СЛОБОДЯН Р.О. Я готовий зараз озвучити загальну цифру 

заборгованості, це 2 мільярди 898 мільйонів. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні-ні, загальна цифра нам нічого не говорить. За 22-й 

рік є борги чи ні? Добре. 

 

СЛОБОДЯН Р.О. Ні, під руками немає.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Може, є хтось з ПУП? Тернопіль чи Львів, чи 

Франківськ, за 22-й рік є борги перед домашніми СЕС? Львівенергозбут.  

 

_______________. Добрий день. У Львова немає заборгованості за 3-й... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 22-й. 

 

_______________. ... немає, тільки є за 4-й рік. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей. Все, тоді виповідайте на питання Андрія 

Вікторовича. Єдине що, перед крупними промисловими  – 61,6 оплата  за 22-



й рік, а перед домашніми – сто процентів оплата, а в 24-му році – да, є 

перекос в сторону крупних промислових. У вас було... Як ви бачите 

вирівнювання між домашніми і промисловими?  

 

СЛОБОДЯН Р.О. Тут навіть на виконання Закону 4213 тих 10 відсотків 

– це вже мінімум мільярд піде на погашення, так що ситуація повинна 

вирівнюватись.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Ще запитання чи можемо переходити тоді далі вже по ланцюжку? Тоді 

давайте Енергоатом. Дякую вам за запитання, міністерству і Регулятору. 

Енергоатом, два слова від вас, як ситуація з ПСО. 

 

ХАРТМУТ Я.  Доброго дня, шановний Андрій, шановні народні 

депутати. Стосовно ПСО,  підтверджуємо цифри, які дало міністерство. 

Станом на 1 січня цього року відсутня заборгованість перед ДП 

"Гарантований покупець" за послугу ПСО, всього у 24-му році  за послугу 

ПСО сплачено 153 мільярди гривень з ПДВ в тому числі, погашено залишок 

заборгованості в розмірі 17 мільярдів гривень. Одночасно хочемо звернути 

увагу, що існує заборгованість ПУП за електроенергію в рамках виконання 

ПСО в розмірі, в загальному розмірі 2,2 мільярда гривень, в тому числі 

майже 1,1 мільярда від Херсонської обласної ЕК, більше мільярда від 

Запорізької електропостачання і ще 69 мільйонів гривень від "Енергосхід".  

Це поточна ситуація. При цьому вони розраховуються, ці компанії, стабільно 

за  поточне постачання електроенергії.  

Щодо ситуації на початок 25-го року. По-перше, приблизна вартість на 

25-й рік становить 165 мільярдів з ПДВ і уже всього з початку цього року 

сплачено за послугу ПСО 30 мільярдів 177 мільйонів з ПДВ. Тобто сплачено 

сто відсотків вартості послуг ПСО з січня та сто відсотків прогнозованої 



вартості лютого 25-го року, а також сплачено 20 відсотків прогнозованої 

вартості послуги березня у сумі 3,5 мільярда гривень. Це щодо ПСО.  

Є поточні питання щодо розрахунків на балансуючому ринку.  По-

перше, хочу звернути увагу, що у нас повністю відсутня заборгованість перед 

Укренерго, одночасно є певна заборгованість Укренерго перед Енергоатомом 

за договором про участь в балансуючому ринку за електроенергію 23-й – 24-

й років в розмірі 404 мільйонів гривень.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам. Дякую. 

Я, власне, якраз хотів задати запитання чи є борг за диспетчеризацію, 

але вже сказали, що  боргу цього немає. 

 

ХАРТМУТ Я.  Немає. Все там стабільно і все добре. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це дуже хороші новини, що немає ані боргу по ПСО, 

ані боргу за диспетчеризацію. Добре, що є в нас хороші новини, це гарна 

тенденція і гарний напрямок руху. 

Стосовно Укренерго. Да, власне, цей закон, який ми прийняли, 

сподіваємося, що там і одноразове буде погашення боргів на балансуючому 

ринку від Укренерго і у зв'язку зі спецрахунками буде зупинено це 

нарощення боргів і тенденція піде до зниження. Тому все зрозуміло мені. В 

когось є якісь запитання, може?  

Прошу, Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л.  До Енергоатома. Доброго дня. Сьогодні, на жаль, було 

розблоковано закон, яким дозволяється за 600 мільйонів євро купити 

болванки для третього і четвертого енергоблоку Хмельницької АЕС. І 

починаючи від президента, закінчуючи депутатами, які голосували, правда 

окрім голови комітету, який не голосував, я хочу почути вашу думку на 

рахунок тієї оборудки з тими коштами при закупівлі болванок російського 



виробництва, які лежали в Болгарії вже 10 років. І коли, наприклад, 

Енергоатому пропонують інші компанії за свій рахунок, наприклад,  

встановити інші модульні оці всі системи, енергоблоки атомні, як ви 

дивитеся зараз на проголосований оцей закон і що ви можете сказати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайло Леонтійович, при всій повазі... Секундочку, 

я зараз скажу. У нас же ж колись... ми цей законопроект розглядали на 

комітеті. І прямо коли був законопроект про будівництво, Енергоатом сюди 

приходив і відповідав на всі питання, говорив свою позицію. Вони 

підтримують, ми ж це знаємо. 

 

БОНДАР М.Л. Я хочу зараз від іншої людини почути. Я хочу почути... 

 

ХАРТМУТ Я.  Шановний Андрій, шановний народний депутат, ми до 

засідання комітету отримали порядок денний. Ми підготувались і прийшли 

відповідати щодо порядку денного. Тут нема пункту щодо  інших питань 

крім тих, по яким я відповідав,  тому значить в робочому порядку можемо 

відповідати на ваші питання. Ну я пропоную це не робити в межах комітету. 

 

БОНДАР М.Л.  Ви народному депутату не пропонуйте, що робити і як. 

Якщо народний депутат вам задав питання, ви кажіть: або я не готовий 

відповідати, або це. А радити по якому порядку денному іти, ви мені не 

радьте, будь ласка.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Він же ж сказав, що не готовий відповідати, бо не 

готувався до цього питання. Але ми ж знаємо позицію Енергоатому, це ж не 

секрет, це ж не секрет. 

Добре, тоді дякую, рухаємося далі. "Укргідроенерго" чи є з нами на 

зв'язку?  

 



СУХЕЦЬКИЙ Б.Л. Доброго дня. Сухецький Богдан, заступник 

генерального директора з комерції. 

Що стосується ПСО, в нас нема заборгованості, ми  починаючи з літа 

того року, ми зробили акцент на розрахунках виключно грошовими коштами, 

непередачу електроенергії і зараз ідемо таким же шляхом, постійно 

оплачуємо живими коштами. 

Що стосується балансуючого ринку, у нас, на жаль, є тенденція 

постійної заборгованості, 6800 – це підтверджена   заборгованість на кінець 

січня. І вже в лютому ми бачимо, приріст заборгованості ще буде десь 

мільйонів на 800, ну тобто зараз  ситуація така. 

Чекаємо розрахунку по прийнятій зараз і постанові НКРЕКП, яка була 

прийнята вчора, ну і загально все-таки чекаємо, щоб цей приріст 

заборгованості він закінчився, і ми прийшли на якусь тенденцію на 

зниження. 

У мене все. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую вам. 

Скажіть, будь ласка, чи є у вас борг за диспетчеризацію перед 

Укренерго?  

   

СУХЕЦЬКИЙ Б.Л. У нас немає боргів з жодним учасником ринку, ні 

по яких питаннях. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все, зрозуміло, зрозуміло, дякую вам, питань в мене 

більше  немає. Є в когось запитання? Немає.   

Давайте рухатися тоді дальше. Постачальник універсальних послуг, як 

у вас ситуація? Я бачу, що з нами є на зв'язку Тернопіль, є Львів, можливо є 

ще хтось, то тоді піднімайте руку. Давайте наприклад Львів, оскільки Львів 

ініціював, у них є своя позиція по цьому питанню. Прошу Львів, яка у вас 



ситуація з погашенням домашнім СЕС? Яка ситуація з боргом за розподіл і за 

передачу? 

 

_______________. Добрий день, Андрій Михайлович, добрий день, 

народні депутати, добрий день всім учасникам! Ми справді були одними із 

ініціаторів даної наради, дякую, що її зібрали. Були ініціатором із-за того, що 

НЕК "Укренерго" на сьогоднішній день має перед нашою компанією 

заборгованість 126 мільйонів 447 тисяч ПДВ – це за послуги (нерозбірливо) 

населенню, це з червня по листопад 2024 року. 

У відповідності ми боргуємо нашим клієнтам аналогічну суму вже 

просто за інші місяці: за серпень, вересень, жовтень, але сума така сама є. У 

зв'язку з тим, що отримуємо дуже багато запитів від клієнтів про 

заборгованість даної суми, тому були ініціатором заслуховування даних сум 

для того, щоб зрозуміти, як воно погашається. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А чому цей борг, на вашу думку, є? Акт не 

підписували чи щось інше? 

 

_______________. Ні, з актами питань немає. В п'ятому році, четвертий 

рік ці суми всі заактовані, вони прописані. Наскільки нам відомо, НЕК 

"Укренерго" дану суму не платить всім по своїх причинах, які він вам 

озвучить, напевно, окремо. Тому цей закон, справді, який прийнятий, він 

дасть можливість погасити дану суму. Але ми для себе порахували, що це 

дасть можливість 30 відсотків погашення даної суми. Решта 70 відсотків 

орієнтовно по четвертому року, наскільки ми розуміємо, буде і надалі 

заборгованість. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зараз розберемося, не факт. Скажіть, будь ласка, чи є 

у вас борг за розподіл і борг за передачу? 

 



_______________. Ні, у нас немає боргу ні за розподіл, ні за передачу. 

У зв'язку з тим, що гарантований покупець закрив всі свої зобов'язання перед 

нашою компанією в грудні місяці, у відповідності, згідно пропорційності, ми 

закрили всі платежі по "Оператору системи розподілу" і "Оператору системи 

передач". У відповідності ми, починаючи з п'ятого року, йдемо згідно 

договірних відносин у відповідності Гарантований покупець йде з нами з 

всіма договірними відносинами. Дякуючи це… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Тобто ви Укренерго невинні нічого, а 

Укренерго вам винен. 

 

_______________. Так. 

Ми нічого невинні. У 24-му році у нас був лист від НЕК "Укренерго", 

що, будь ласка, погасіть, тоді ми вам погасимо. Коли ми погасили, написали 

їм лист, вони на сьогоднішній день мають перед нами таку заборгованість. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей.  Зрозуміло. Цікава ситуація. 

 

_______________. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чи є ще якісь ПУП, які не мають боргів перед 

Укренерго, а Укренерго має борги перед цими ПУП? Є ще хтось такий, 

підніміть руку, якщо є ще такі ПУП. Всі решта мають взаємні борги, я так 

розумію? 

 

ЖУПАНИН А.В. Можна ще в контексті Андрій Михайлович, динаміка 

росту цих боргів вона доволі хвилююча, тому що у вересні коли ми збирали 

комітет вперше, було 2 мільярди боргу Укренерго перед ПУП, зараз 3,4 

мільярда боргу. От питання звідки ці 1,2 мільярда, чому вони наростилися 



якраз тільки що  Львів сказав про період з серпня там по листопад,чому в цей 

період раптово Укренерго перестало платити ПУП по цій послузі?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей. Прошу є ще Прикарпаттяенергозбут чи 

енергопостач вам слово. 

 

ДАЦКО О.Б. Так. Добрий день, Андрій Михайлович! 

Шановні народні депутати! Олег Дацко, керівник 

Прикарпатенерготрейд Постачальник універсальних послуг, місто Івано-

Франківськ. У нас схожа ситуація як у колег зі Львова. Дійсно підтверджую, 

що по механізму, ПСО по населенню ми зараз рухаємося в поточному режимі 

виконують всі договірні зобов'язання. Разом з тим ситуація з компенсацією 

по зеленому тарифу, по домашніх СЕС є проблемною. Приблизно з червня 

нам до листопада не надходять відповідні платежі, ми все-таки очікуємо від 

колег з Укренерго відповідного розподілу по закону. Дякую, до речі, за 

прийнятий Закон 4213, який стабілізував ситуацію на ринку в частині 

розрахунків. Також отримуємо багато скарг від наших партнерів домашніх 

виробників, щоб все-таки погасити цю заборгованість. У нас це приблизно 

300 мільйонів зараз. Ми очікуємо ці кошти, щоб ми могли сплатити 

домашнім станціям.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А у вас боргів перед Укренерго немає?      

 

ДАЦКО О.Б. так, за 2024 рік ми погасили, зараз в поточному режимі 

сплачуємо за січень і так дальше. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А Укренерго перед вами має  борги ще  за 2024 рік? 

 



ДАЦКО О.Б.  Так-так. Якщо брати по  безпосередньо розрахунках за 

компенсацію по "зеленому" тарифу, то ми заплатили повністю по липень 

включно і частинку ще серпня, а нам ще винні з червня повний …(Не чути). 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я зрозумів.  

 

ДАЦКО О.Б.  Частинку Укренерго  сплачувало для податків,  там по 20 

відсотків щомісяця,  але якщо ми говоримо: повністю,  то десь з червня. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей. Я зрозумів. Добре. 

Бачу,  ще Харківенергозбут є. 

 

_______________. Доброго дня, шановні колеги! Я хотів би коротенько 

озвучити з якими проблемами зараз собственно зіткнулося Харківенергозбут. 

Значить, ну,  що стосується загального тарифу, то в нас немає  заборгованості 

перед СЕС,  перед приватними домогосподарствами, тому що ми прийняли 

рішення їх платити,  скажімо так,  з інших джерел, і я зараз поясню чому. 

В нас така ситуація, що дуже великі борги перед ОСР і перед НЕК. 

Перед ОСР складає 2,3 мільярда, а перед НЕК – 856 мільйонів. Нам удалося 

за останні пів року дещо знизити ці борги, але це виключно тільки за рахунок 

того, що з нами ГарПок розрахувався за 2023 рік.  

Насправді ситуація критична полягає із розрахунками побутових 

споживачів. Я хочу вам нагадати,  що,  на жаль,  всі прифронтові регіони і 

досі мають мораторій на відключення побутових споживачів і це досить 

серйозна проблема. У нас щомісячно приріст 56-60 мільйонів гривень,  

причому  недоплачуюють одні і ті ж. Ну,  ми вже  декілька разів зверталися і 

до вас, і до інших оргструктур, там Кабмін і Міненерго. На жаль,  все звелося 

до того,  що,  ну,  як би розробник цієї Постанови 206 не вбачає за доцільне її 

відміняти, він нам так і відповів, що у зв'язку із підвищенням тарифів, з 



продовженням війни вони не вбачають за доцільне, скажімо так, вносити 

зміни або відміняти цю Постанову 206.  

Тому якби єдиним таким дієвим механізмом роботи із населенням у нас 

на сьогоднішній день це наш юридичний департамент, який стягує борги 

через суд. І тому якби, якщо ми прийняли рішення не сплачувати СЕС, 

домашнім приватним домогосподарствам, нашу заборгованість, то вони 

просто б   нас би затягали по судах і це б сильно відірвало наш юридичний 

департамент від роботи, яка приносить нам хоч якісь, скажемо так,  кошти. 

Тому,  Андрію Михайловичу, я  до вас звертаюсь і прошу, підкажіть 

нам,  до кого звернутись, як  ініціювати оцей процес. Ну насправді уже, мені 

здається, пора вже, скажемо так, ну зав’язувати із цим питанням не 

відключення побутових споживачів. За електроенергію повинні платити всі. 

Харків живе, в принципі, як і інші міста, люди ходять на роботу, люди 

працюють, заробляють. Хто боявся, виїхав, хто залишився, працює, живе 

нормальним життям, ну більш-менш, умовно. Тому мені здається, вже наразі 

треба, скажемо так, зробити цей крок і дати можливість нам і іншим 

прифронтовим ПУП  якби рівноцінно працювати. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я думаю, що можливо, можливо, якісь зміни треба. 

Все одно, навіть якщо ви звернетесь до мене, то мені треба буде звертатись 

до ініціатора і розробника цієї постанови. Який номер постанови? 206.  

 

_______________. 206,  да. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Відповідно, на мою думку, якщо так подумати, 

зрозуміло, що малоймовірно, що вони її відмінять. Але якщо перейти не на 

всі регіони, а перейти, наприклад, на кілометраж від лінії зіткнення, від лінії 

фронту, то це може бути якби доречним,  коли умовно там, я не знаю, там 50 

кілометрів, чи скільки там, чи може, не знаю, 100 кілометрів від лінії фронту, 

тому що я прекрасно розумію, що ситуація в Куп’янську і ситуація в 



Харківській області на кордоні з Полтавською областю, вона трохи різна. 

Ось. І якщо споживачі, які знаходяться там на кордоні з Полтавською 

областю  не платять за електроенергію, то це не зовсім правильно, тому що 

десь ця електроенергія має взятися, хтось її має виробити, 

протранспортувати, на це все треба кошти. Тому можливо поглянути на це 

під таким кутом, щоб це була певна відстань, скількись кілометрів від лінії 

зіткнення. І тоді принаймні частково ця проблема може вирішитися і 

частково платежі можуть покращитися. 

Прошу, Вікторія Олександрівна Гриб ще.  

 

ГРИБ В.О. Колеги, я дякую за підняті питання. Я розумію зараз колегу, 

які він піднімає питання, але я також розумію людей, які проживають зараз 

на тих територіях. І до речі, я б хотіла  запитати, бо чомусь я не зовсім зараз 

розумію: в нас є такий самий мораторій, як на побутових споживачів і на 

підприємства в тому числі? Чи немає? Якщо немає, то необхідно про це 

подумати. Тому що до мене звертається дуже багато зараз споживачів, які 

мають постійні проблеми з регіональними мережами. І тут треба подивитися, 

ми ж як народні депутати повинні до всіх ставитися однаково – як до 

підприємців, так само і до побутових споживачів. Хтось може зараз 

відповісти на питання, як у нас захищені підприємці, які працюють зараз біля 

лінії зіткнення?  

Дякую. 

 

________________. Ну я частково в розрізі Постанови 206 Кабінету 

Міністрів України можу сказати, що цей мораторій стосується тільки 

населення, в тому числі багатоквартирних житлових будинків, в яких вони 

проживають. З приводу підприємців я таких заборон не знаю і не чув.  

А щодо  того, щоб зберегти якийсь паритет, то тут хочу зазначити 

наступне. Розумієте, як би весь фінансовий тягар постачання оцієї 

електричної енергії чомусь лягає на постачальників універсальних послуг, які 



там працюють. Якщо встановити якийсь мораторій, треба паралельно  дати 

якийсь механізм, або механізм відшкодування, або ще щось, тому що на 

сьогоднішній день фактично страждає не тільки наша організація – 

постачальник універсальних послуг, страждає паралельно ОСР, тому що 

максимальне надходження коштів за розподіл надходить саме від нас. У нас 

відсоткове співвідношення населення і промисловості – це 80 до 20. І 

більшість коштів надходить від населення. Тому як би оцей механізм 

відбору, ну скажемо так, якихось обмежень повинен паралельно 

супроводжуватися ще якимись іншими, там, наприклад, пільгами або 

субсидіями.  

 

ГРИБ В.О. Дякую за відповідь. Якраз оця різниця 80 і 20 відсотків, мені 

здається, вона показова. Тому що там, де є підприємства, їх відмикають 

зразу, а от з населенням тут необхідно працювати. Ми не можемо зараз 

дозволити, щоб підприємства взагалі не працювали, а населення просто не 

сплачувало, особливо в тих випадках, коли вони мають таку можливість, але 

чомусь того не роблять. Тому я пропоную все ж таки взяти і доопрацювати 

цю постанову. Можливо, якісь там терміни повинні бути, але з нею треба 

працювати.  

Дякую.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я пропоную… Олексій Юрійович, доброго дня. Вас 

бачимо. Зараз вам слово дамо.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Вітаю. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зараз дамо вам слово, секундочку.  

Я пропоную по вашому питанню, щоб ми разом з міністерством 

проговорили, можливо, щоб замінити на кілометраж. Я інших варіантів зараз 



як би не бачу. Це можливо не повністю вирішить вашу проблему, але 

частково може вирішити.  

Прошу, Олексій Юрійович Кучеренко піднімає руку.  

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Дякую, пане голово і шановні колеги. Ну, так 

сталося, що, по-перше, я дуже прошу, от ми з колегою Волинцем Михайло 

Яковичем, беремо участь, просто тільки з'явився зв'язок, ми от зараз в'їхали в 

Ізюм, а у нас географія поїздки дводенна була з рухом волонтерським саме 

по тих регіонах, які ми зараз обговорюємо. Ну враження  дуже такі потужні. 

Це був і Лиман, і Слов'янськ, і Ізюм, Куп'янськ, Краматорськ – все, що 

можна. Зараз повертаємося. Але до чого я веду? Я погоджуюсь безумовно, 

що ми мусимо дбати про населення, але розуміти, де дійсно воно працює, як 

правильно каже там колега. Але, наприклад, ми бачимо, що там проживають 

військовослужбовці, вони отримують… Ну, розумієте, у них передбачено за 

оренду житла, яке вони орендують, в тому числі і комуналка передбачена, і 

все таке інше. Тому тут, дійсно, ну, треба наводити цю платіжну дисципліну. 

Там, де просто повний крах, зрозуміло, що гроші брати, мабуть, недоречно в 

цій ситуації. Але там, де можна платити, вони, мабуть, таки мають платити. 

Бо далі по ланцюгу, ми ж розуміємо, як це натягується. 

А тепер ще раз. Ну, у нас чітко в законодавстві прописано, що якщо 

якийсь орган або дає якісь пільги, або дає якісь, там, спеціальну ціну, там, 

ПСО, нижчу ціну на газ і так далі, встановлюють тарифи, які не відповідають 

собівартості і так далі, він має передбачити, з якого джерела покрити всі ці 

видатки виробникам, ну, власне кажучи, по всьому ланцюгу, про який тільки 

що колега говорив.  

Тому, як на мене, ну, давайте ми все ж таки вимагати від Кабміну, щоб 

він не займав би цю страусячу позицію, що він надав, там, сказав: ті можуть 

не платити, ті можуть не платити. Так, як це відбулося, до речі, коли дали 

можливість, коли там, в 2022 році не платити населенню - і 15 мільярдів 



накопичили боргів. Ну, це ж непрофесійно створюється ця проблема. І я 

вважаю, що ми мусимо саме інтереси енергетиків тут відстояти. 

А тепер друге. Андрій Михайлович, ну, я не хочу зараз час гаяти. Дуже 

погано… Я так розумію, що тема сьогоднішнього засідання – це борги, і як, 

власне, буде їх погашення на енергоринку після прийняття закону того, який 

ми з вами… Це, безумовно, ми допомогли дуже колегам-енергетикам, і вони 

можуть подивитися, як ми підтримували, і дійсно ми допомогли.  

Єдине, я приїду, і я як голова ТСК, я можуть з колегами з комітету, але 

в рамках ТСК мене як голову буде турбувати ключове питання до Нацкомісії 

і до Укренерго: "зайві" гроші з'явилися в Укренерго за рахунок, я так 

розумію, завищеного і неправильно порахованого тарифу на 

диспетчеризацію. А як так сталося, що ви неправильно порахували цей 

тариф, що ліцензіат, що Регулятор? І в результаті, по суті, ми спочатку 

стягнули ці  гроші по суті з виробників, а далі нам довелося в такий не дуже 

природній спосіб перерозподіляти їх і гасити оці борги. Як так сталося? Чому 

неправильно порахували з величезною похибкою оцей тариф на 

диспетчеризацію? Це таке питання і я обіцяю, що я буду досліджувати його 

дуже ретельно разом з колегами. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякуємо.  

Михайло Якович Волинець. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Андрій Михайлович, зарахуйте наші голоси. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. …Кучеренка і мене. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Присутні. 



 

_______________. Вже зарахували. 

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. Ми голосуємо… 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, присутні. 

До речі, Харківенергозбут. Бачу, Харківобленерго піднімає руку. Там 

от якраз їде Олексій Юрійович і Михайло Якович, їдуть з Ізюму, я так 

розумію, на Харків. У вас є можливість їх в Харкові перехопити, нагодувати 

смачним гарячим борщем і розповісти про всі ваші проблеми, і обговорити,  

як їх можна вирішити. Якщо треба, телефон їхній ми вам можемо дати. В 

ефір не хочу говорити, але якщо треба, то ми надамо. Так що можете їх там 

перехватити в Харкові. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Але рахунок обов'язково виставити за обід, за 

борщ… Депутати мають належну зарплатню і можуть  самі собі дозволити, 

не за рахунок ліцензіатів, а за свій рахунок. 

А так все решта, як Андрій Михайлович каже, так і робіть… 

 

_______________. Добре.  Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О.  Колеги, я вибачаюся. 

Ще одна проблема, яка існує, і те, на що скаржаться зараз підприємці, 

що, на превеликий жаль,  от якраз ті борги, які отримують зараз і регіональні 

мережі, ПУП, якимось чином там накопичуються, а потім їх починають 

розподіляти вже між підприємствами. Тому що такі пільги зараз на 



відключене населення і таке інше. Просто виставляють борги, яких вони не 

мають. 

Хтось може прокоментувати, як це може відбуватися? Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Складне питання.  

Дивіться, давайте зараз ми дамо тоді слово Укренерго. Ми хочемо від 

них пояснень по ситуації, коли ПУП їм все заплатили, а Укренерго не 

заплатило ПУП на домашні СЕС. Це одна частина запитання. Друга частина 

запитання, чи є ПУП не такі, як Львів і Прикарпаття, а чи є ПУП такі, які 

мають якусь екстремально високу чи невиправдану заборгованість перед 

НЕК "Укренерго"? 

Прошу, НЕК "Укренерго", хто є на зв'язку?  

 

СКРИПНИК О.І. Добрий день, Андрій Михайлович, шановні депутати, 

учасники ринку і всі присутні. Олег Скрипник, Укренерго.  

Дозвольте я тоді із загальної тенденції, яка відбувається за січень-

лютий, з точки зору оплати за послуги з передачі і диспетчеризації,  

балансуючого ринку. Ми 24-й рік, починаючи з серпня, можливо навіть і 

раніше, отримували стовідсоткову оплату за послуги з передачі і з 

диспетчеризації, що дозволяло власне нарощувати тенденцію погашення 

заборгованості за ПСО і не нарощувати заборгованості по ППВДЕ і 

доппослугах. У той же час січень-лютий, зараз відображається зниження 

відсотку розрахунку за надані послуги з передачі і диспетчеризації, і вони на 

сьогоднішній день складають там на рівні 81 відсотка. Тобто ми вже за 

січень-лютий недоотримуємо декілька мільярдів гривень за передачу і 

диспетчеризацію. Крім того, за період січень-лютий і приріс балансуючий 

ринок, те, що обговорювали з точки зору необхідності впровадження 

захищеного споживача та спецрахунків. 

З приводу оплат за ПСО ПУП і ГарПоку в принципі. Ми за 24-й рік 

дійсно не доплатили ПУП і ГарПоку 3 та 10 мільярдів гривень відповідно з 



урахуванням того, що це сума, яка на сьогоднішній день зафіксована у наших 

розрахунках як дефіцит наявних коштів в тарифі. Іншими словами, ми за 24-й 

рік сплатили 100 відсотків коштів, які у нас були наявні в тарифі як ПУП за 

ПСО населення, так і ГарПоку за ПСО ВДЕ. Відповідно у нас немає фізично 

цих коштів у структурі тарифу. І ми сподіваємося, що за результатами 

перевірки 24-го року, яка розпочнеться вже на наступному тижні, будуть 

зафіксовані ці суми і відповідно з'являться вони в тарифі, можливо, навіть в 

цьому році, якщо буде перегляд. Таким чином наша недоплата виключно 

пов'язана з дефіцитом в тарифі.  

Тепер з приводу… Дійсно, ви обрали, Андрій Михайлович, декілька 

ПУП, які не мають заборгованості в нас за передачу, в той же час ми маємо 

заборгованість за ПСО перед усіма ПУП пропорційно заборгованості, яка 

формується за ПСО населення. І якщо говорити про динаміку, у нас є 12 

ПУП, які не мають заборгованості у нас за передачу, однак в нас є 13 ПУП, 

які боргують нам більше ніж 6,3 мільярда гривень за передачу.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. З тих 12-и назвіть, будь ласка, 6 найкрупніших 

боржників.  

 

СКРИПНИК О.І. Яким ми винні?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, які винні вам.  

 

СКРИПНИК О.І. Дніпровські енергетичні, Київські енергетичні 

послуги, Харківенергозбут, Запоріжжяелектропостачання і Херсонська 

обласна енергопостачальна компанія.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І шостий? 

 

СКРИПНИК О.І.  А, і шостий, зараз. Донецькі енергетичні послуги.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Донецьк. Добре. Назвіть тоді 10. 

 

СКРИПНИК О.І. Слухайте, їх 12, може, я вам окремо список пришлю? 

Вони боргують 6,3 мільярда гривень. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дуже важливо, щоб… Є такі, хто мають борг 

мінімальний, що так сталося, мають борг, але борг цей мінімальний, можна 

не піднімати, чи там всі  мають борги матеріальні?  

 

СКРИПНИК О.І.  …енергозбут, він шостий чи сьомий. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ще раз, ще раз, ще раз.  

 

СКРИПНИК О.І.  Черкаси, Тернопіль, Хмельницький, Миколаїв. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хто з них має найменший борг?  

 

СКРИПНИК О.І. З усіх цих? З тих, кого я не назвав, це 

Волиньелектрозбут і Прикарпатенерготрейд. А з тих, кого назвав, це 

Тернопіль… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто Волинь і Прикарпаття мають якісь маленькі 

борги, да? 

 

СКРИПНИК О.І. Ну, як, в районі 200 мільйонів гривень, починаючи з 

грудня 24-го. Маленький це чи великий. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. А, наприклад… 

 



СКРИПНИК О.І. 180-160, вибачте.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А Черкаси і Хмельницький?  

 

СКРИПНИК О.І. Черкаси. Черкаси – 320. Хмельницький – 277. Це з 

урахуванням там, умовно, п'ятниці, тому можливо зараз вони це сплатили і 

немає цього, але на момент п'ятниці були такі суми. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто у нас є Харків, Запоріжжя, Херсон, Донецьк, 

які є прифронтові. 

 

СКРИПНИК О.І. Так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте їх окремо розбирати. Зараз не варто. 

Далі, є Дніпро, є Київ, це група ДТЕК, які мають сумарно скільки 

боргів? 

 

СКРИПНИК О.І.  2,3. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 2,3 мільярда. Тільки 2 цих ПУП. Це Київ, область, 

так? Київська обласна компанія? 

 

СКРИПНИК О.І. Це Київські енергетичні послуги. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це місто Київ? 

 

СКРИПНИК О.І.  Так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Місто Київ і Дніпропетровська область. 

 



СКРИПНИК О.І. Дніпровські енергетичні послуги. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей. Скільки там разом? 3,2 мільярда? 

 

СКРИПНИК О.І.  2,3. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 2,3. Пардон. 

2,3 мільярда лише дві компанії, які знаходяться далеко від лінії фронту, 

і дві з них входять в групу ДТЕК. Ну, це якби погана історія, в тому числі, на 

мою думку, іміджева і репутаційна. Тим більша, наскільки я знаю, ДТЕК 

Західенерго прийшов до вас у грудні з судовим рішенням, щоб з вас списати 

1,4 мільярда гривень чи скільки? 

 

СКРИПНИК О.І. Так. У цьому районі. Ну, не прямо прийшов, але 

рішення суду отримав, так, і наказ. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. В результаті ви їм заплатили ті 1,4 мільярда гривень? 

 

СКРИПНИК О.І. Так. Це виробники. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто ви групі ДТЕК заплатили 1,4 мільярда гривень, 

в даному випадку це ДТЕК Західенерго, але це група ДТЕК. А вони перед 

вами тільки два цих ОСР мають борг 2,3 мільярда гривень. А чи є тут на 

зв'язку у нас Дніпро і Київ, які мають цей борг? 

 

МЕЛЬНИКОВ В. Є на зв'язку. Добрий день, Андрію Михайловичу. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добрий день! 

 

МЕЛЬНИКОВ В. Чутно мене? 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чутно. 

 

МЕЛЬНИКОВ В. Добрий день, Андрію Михайловичу. Добрий день, 

шановні народні депутати, колеги! Київські енергетичні послуги, Віктор 

Мельников, директор. 

Дійсно, на сьогоднішній день у нас заборгованість перед НЕК 

"Укренерго" за послуги передачі становить понад 1,1 мільярда гривень. Це з 

урахуванням січня 2025 року, глибина заборгованості з жовтня 24-го, ну і 

частково там вересня, частина суми за вересень нарахувань. З причин, якщо 

говорити про причини, на сьогоднішній день у нас значні, на нашу думку, 

значні борги, зокрема, споживачів універсальної послуги і в тому числі ОСР. 

Заборгованість споживачів універсальної послуги 1,6 мільярда, в тому числі 

населення – 1,3 мільярда, і 300 мільйонів – це заборгованість житлово-

комунальних господарств. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чекайте, так це ж ваш бізнес, це ваша робота збирати 

гроші зі споживачів, і у вас на сьогоднішній день є весь інструментарій. Вас 

не смущає, що ваш борг перед Укренерго більший, ніж борг прифронтової 

Харківської області? 

 

МЕЛЬНИКОВ В. Андрій Михайлович, звичайно, слушне абсолютно 

зауваження, критика, сприймаємо. В нас є певні заходи і плани, скажемо так, 

які направлені на погашення цієї заборгованості. Ми розраховуємо на 

зменшення заборгованості наших споживачів, зараз осінньо-зимовий період 

закінчується. Вже в цьому місяці ми плануємо, поставимо в план платежів 

порядку 330 мільйонів заплатити Укренерго, вже в цьому місяці, до кінця 

лютого місяця. І близько 500 мільйонів плануємо заплатити у березні за 

листопад і грудень, таким чином за 24-й рік ми розрахуємось, плануємо 

розрахуватися у березні місяці. 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей. 

 

МЕЛЬНИКОВ В. Відповідно в подальшому плануємо вийти на 

своєчасні розрахунки, наскільки там це буде можливо, скажімо так, не 

допускати такої значної заборгованості. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Добре, дякую. Через місяць ми знову тут 

збираємося, сподіваємося, що ми побачимо, що це все реалізується на 

практиці.  

 

МЕЛЬНИКОВ В.  Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І ще раз повертаючись до Укренерго, до пана Олега 

Скрипника, – чи правильно я розумію, що якщо ви отримаєте погашення 

оцих від цих компаній, то ці гроші ви зможете спрямувати на погашення 

боргів для домашніх СЕС, щоб там не було таких великих боргів? 

 

СКРИПНИК О.І. Не зовсім, Андрій Михайлович, Тому що як правило 

заборгованості по ПУП в тарифі, вірніше, дефіциту не було історично. 

Єдиний рік, коли це відбулось, це був 24-й, а по ГарПок, наприклад, завжди 

був дефіцит. І тому спрямування коштів, отриманих в результаті погашення 

минулих періодів, – це буде пропорція погашення відповідно до наявних 

дефіцитів минулих періодів між ГарПок і ПУП, скажемо так. Тому це 

частково зменшить, але неповністю.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я зрозумів. В кого ще великий борг перед вами? З 

кимось ще треба попрацювати якось індивідуально? Чи врешті 

Хмельницький і Черкаси, державні компанії далеко від лінії фронту, чому у 

них такі борги хтось може сказати? Добре. Кожну компанію ми зараз не 



розберемо, ми через місяць зберемо, візьмемо інформацію по кому  і 

побачимо, як динаміка за цей місяць відбулася, оцінимо і тоді вже будемо 

дивитися, подивимося, які так заходи тоді вживати до цього.  

По ПУП...  Від ПУП є до нас якісь ще питання, від ПУП? Немає. 

Укренерго, значить, з вами очікуємо, що ви дозбирюєте  ті гроші за 24-й рік і 

їх гаснте як погашення боргів в тому числі і ПУП за 2024 рік, щоб відбулася 

динаміка погашення перед домашніми СЕС, бо це, мабуть, погана історія, 

коли ще з літа минулого року не гасять, не дають ту оплату, яка має бути по 

справедливості. Окей? Добре. 

Тепер скажіть, будь ласка, з ОСР у вас є проблеми, які мають перед 

вами якісь ОСР особливо великі борги? Кого б ви хотіли сьогодні зробити 

знаменитим на всю країну через великі борги?  

 

СКРИПНИК О.І. Андрій Михайлович, так не хочеться робити когось 

знаменитим через призму вашого інструменту. Я готовий вам показати 

динаміку і індивідуально надіслати. Або якщо буде запит, більш конкретно. 

У нас є проблеми з оплатами послуги з січня за диспетчеризацію з ОСР. Ми, 

думаю, закриємо зараз лютий і у нас оновиться, і динаміка буде свіжою. Бо, 

наприклад, за січень ми не отримали оплат за диспетчеризацію від семи ОСР.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Назвіть їх, будь ласка, назвіть ці сім ОСР.  

 

СКРИПНИК О.І.  Я не впевнений, що вони зараз є під рукою у мене. І 

це далеко не прифронтові. Їх там три прифронтові, чотири неприфронтові 

або навпаки. Немає під рукою, Андрій Михайлович.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Немає під рукою. Називати ми їх будемо 

прямо ефірі, і це ще не саме гірше, що можна робити. Але, щоб ви десь не 

помилилися і когось там випадково не назвали, хто не є в тому списку, то ви 

мені надішліть, і ми візьмемо це в роботу і через місяць ми будемо, 



поставимо як би, щоб розуміти. Тому що знов-таки ми приймаємо закони, ми 

боремось з неплатежами, щоб рівень боргів зменшився. І потім ти проходиш 

в реальність і дивишся, а хтось просто не платить, бо він вирішив 

покористуватись чужими грошима. Ну, це не варіант. Раз-другий, а далі 

треба... Значить, хтось просто не визнає ні законів, ні договірних відносин. 

Значить, такі компанії не хочуть працювати в українському правовому полі, 

або їх власники не хочуть, щоб ті компанії працювали. Значить, треба якісь 

далі наступні рішення шукати, приймати, я не знаю. Або всі працюють як би 

по правилах по якихось, і правила одні для всіх. От я лише про це.  

 

ГРИБ В.О.  (Не чути) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тоді ви мені дайте окремо, в кого там є проблеми з 

оплатами сплатою за диспетчеризацію. Добре? 

 

СКРИПНИК О.І. В понеділок, Андрій Михайлович. Лютий закриється, 

і якраз буде свіжа інформація.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую вам. Дякую.  

Скажіть, ОСР, як вам платять ПУП, і хто вам ще платить, ну і 

споживачі? Хто з ОСР? Я бачив Харків, обленерго піднімав руку? 

Прошу. Тільки включіть мікрофон. Включіть мікрофон. 

 

________________. Мене чути зараз? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, чути. 

 

________________. Добрий день, Андрію Михайловичу. Добрий день, 

шановні колеги. Як ви чули вже, що сказав наш ПУП, його заборгованість 

перед нами зараз складає 2,3 мільярда. Наша заборгованість перед НЕК 



"Укренерго", ну вона співставна, скажемо так, вона складає зараз на 1 

лютого, вона 2,7 мільярда.  Ми протягом минулого року вийшли майже на 

поточний рівень розрахунків по диспетчеризації і передачі. І основна ця сума 

боргу – це сума боргу за небаланс. Але при цьому по тарифу ми 

недоотримали, ну от НЕК як аргумент це казав у частині нерозрахунків своїх,  

наші нерозрахунки по тарифу, скажемо так, по обсягах і по втратах, які нам 

не враховані в тарифі, ну а ми як прифронтовий ОСР, у нас втрати зараз 

встановлені на довоєнному рівні. І це дуже велика стаття витрат. У нас зараз 

у порівнянні з тарифом кожного дня ми недоотримуємо близько  3 мільйонів 

гривень. Тобто це ціна і плюс обсяги втрат. Ми станом на  01.01.2025 по 

тарифу у нас дефіцит – 4,8 мільярда гривень. І це не враховуючи ще 

"дебіторку" 2,3 мільярда по ПрАТ, близько 600 мільйонів – це водоканал, ну, 

це з урахуванням старої. Ну, тобто всі наші проблеми по комунальниках, я 

думаю, всім відомі. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні-ні, секундочку, не всім відомі. Я хочу уточнити: 

водоканал вам платить за електроенергію? 

 

_______________. 5 мільйонів з 40 нарахувань кожного місяця. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 5 мільйонів лише платить? 

 

_______________. Приріст приблизно 35 мільйонів гривень на місяць. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А як вони це пояснюють? Вони пояснюють, що їм так 

люди за воду платять мало, лише 10 процентів?  

 

_______________. Да. І у нас основна проблема з ними – це те, що вони 

вибрали для себе систему таку захисту в частині непогодження з обсягами 



розподіленої електричної енергії. Це тягнеться історія ще з постачанням, ще 

до 2019 року, і вона не вирішується. Ми виключно… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто ця історія не пов'язана з війною, вона пов'язана 

з якимись хитрощами?  

 

_______________. Ну як, частково, звичайно, вони пояснюють це… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ну, якщо ви кажете, що ця історія тягнеться з 2019 

року ще, в 2019 році не було війни, а вже вони цю історію… 

 

_______________. Ну, можна сказати, що вони, скажімо так, 

розповсюдили фактор війни на цей період. Але, в принципі, у нас проблема 

водоканалу, вона з 2014 року, здається.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно, ясно, ясно.  

 

_______________. І по тому, що сказав… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Метрополітен.  

 

_______________. Метрополітен розраховується, ну, можна сказати, по 

поточних зобов'язаннях у нього боргів немає.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А попередні борги великі?  

 

_______________. Ні-ні, у нього боргів, ну, скажемо так, він платить по 

факту, от зараз він сплатив вже повністю за весь розподіл січня і частково 

вже лютий сплатив.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто проблем з ними немає.  

 

_______________. Ні, з ними немає. І навіть теплові мережі в принципі, 

вони вже навіть протягом останніх місяців сплачують понад нарахування 

поточного періоду. Тобто вони частково навіть погашають борги.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ого, оце класно, оце молодці.  

 

_______________. Ну, там невеличкі суми погашення, але в принципі 

динаміка позитивна.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все одно теплові мережі – молодці, водоканал – не 

молодці, правильно я розумію?  

 

_______________. Так. По водоканалу це проблематика. І ми вже, я не 

знаю, чесно кажучи, яким чином вирішити вже це питання, бо перелік 

звернень наших, ну більше, ну він сотнями вже… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Спецрахунки.  

 

_______________.  Ну а спецрахунки… Там же ж в цьому законі у нас і 

з ініціативою введення в себе спецрахунків має виступати сам замовник, ну 

тобто сам боржник. У нас проблема буде навіть, якщо буде для введення 

цих…       

Він не звернеться зі спецрахунками, у нього закінчиться договір по 

ПОН. Яким чином зараз у прифронтовому місті відключити воду? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Воду ні, а офіс їхній?  

 

______________. А офіс, ну у них є… 



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кабінет директора.  

 

______________. У них є зараз рішення Верховного Суду там, де всі їх 

в тому числі адмінбудівлі визнані єдиним адміністративним комплексом, ну 

якесь таке формулювання.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Зрозуміло.  

 

______________. І по тому, що казав (Нерозбірливо) по 206-й цій 

Постанові, ну до кілометражу прив'язуватися, здається, дуже буде 

неправильно. У нас є 309-й Наказ Мінрегіонбуду про визнання території і там 

є території можливих бойових дій. Це стосується саме міста Харкова. 

Можуть до цього прив'язатися.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я зрозумів. Добре. З цими проблемами є. Ну це має 

бути якесь окреме рішення про прифронтову історію, мені здається.  

 

______________. У нас така проблема схожа є в частині розгляду актів 

про порушення. Тому що в 392 Постанові НКРЕКП визначено, що розгляд 

актів про порушення може відбуватися виключно за згодою споживача. 

Тобто ми спіймали споживача, який крав електричну енергію, а він каже: "Я 

не буду приймати участь в розгляді акта". І ми не можемо з цим актом, у нас 

навіть є рішення судів, там, де ми програли вже… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дайте пропозиції. 

 

_______________. Ми вже написали цього листа на НКРЕКП. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей. Якщо треба, перешліть на нас копію, якщо 

треба там якась наша участь чи законодавство… 

 

_______________. Добре. Зробимо. Зробимо. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Добре. Окей. Вам дякую. 

Сумиобленерго, бачу, є. Борис Попов.  

 

МОРОЗ В.В. Андрій Михайлович. Мороз. Ви зафіксуйте мене, бо я 

доєднався давно, а не… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз присутній.  

 

МОРОЗ В.В. Дякую. 

 

ПОПОВ Б.Б. Добрий день, Андрій Михайлович, шановні колеги, 

народні депутати. Я хочу підтримати свого колегу з прифронтової 

Харківської області, особливо… по всіх частинах того, що він розповів, але 

особливо в частині понаднормативних втрат, тим більше, що ми з цією 

проблемою стикнулися ще до війни з 19-го року і зараз, враховуючи значне 

відхилення від схеми нормального режиму, пов'язаного з разрушением 

наших мереж внаслідок бойових дій, ми маємо зараз, тільки в 24-му році нам 

затвердили тарифні втрати на довоєнному, 19-го, року рівні і то на вимогу 

рішень судів. Нинішні… вже три роки йде війна, у нас,  на секундочку,  12 

трансформаторів 110 кіловольт вже не підлягають відновленню, знищені, 

тобто вони, трансформація через ці підстанції заміщена мережами 10 

кіловольт, як правило, які в нас там мають довжину понад 180 кілометрів. 

Тобто я вже не кажу про якість електроенергії, але втрати які. Все це не 

враховано в нашому тарифі. Значить, перевірки в нашій компанії, до речі, це 

питання піднімалось на такій же нараді у нас десь в серпні мабуть минулого 



року, і ми очікували, що до нас прийдуть на перевірку і врахують нам хоча б 

частину цих наших недоотриманих коштів в тарифі на 25-й рік, але цього не 

відбулось і планова перевірка НКРЕКП  запланована аж на серпень 25-го 

року. Тобто навіть якщо буде компенсація, але вона буде в 26-му році. А 

наскільки я знаю, там інші компанії, які тут пройшли перевірку в минулому 

році, в цьому році компенсацію не отримали, тобто ми ризикуємо також не 

отримати.  

Прогнозований дефіцит, пов’язаний з понаднормативними втратами у 

нас на 25-й рік, це приблизно 350, ну 360 мільйонів. Це сума співставна з 

нашою інвестиційною програмою. А крім цього від нас вимагають 

будівництво захисних споруд на підстанціях там, де є черговий персонал. Від 

нас вимагають будівництво захисту від дронів і т.д, і т.п. А ми навіть фонд 

оплати праці, от зараз самі втратні місяці, ми намагаємося оплатити НЕК. І 

до речі, за минулий рік ми погасили, окрім поточного майже 32 мільйони 

гривень, у нас, звісно, не такі суми, як у колег з Харкова, і вже в січні... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А який у вас борг зараз перед Укренерго? 

 

ПОПОВ Б.Б. Зараз борг у нас... ой, десь загубив. Зараз 111 мільйонів 

342 тисячі гривень. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 111 мільйонів – це не супервеликий борг. 

 

ПОПОВ Б.Б. Зрозуміло, ми не можемо порівняти з колегами з Харкова, 

але для нас це дуже великі кошти. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Окей.  

 

ПОПОВ Б.Б.  Рішення з цього питання воно стосується не тільки нас, є 

ще Миколаїв, є ще Херсон і є інші. Я думаю, що  в них така ж ситуація.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло.  

Скажіть, будь ласка, НКРЕКП є з нами на зв'язку? 

 

СЛОБОДЯН Р.О. Так, є, Андрій Михайлович.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Яка ваша позиція? Кажуть, що перевірка має бути аж 

у серпні. І у зв'язку з цим зрозуміло, що якщо економіка мінусова, то і всі 

борги виплачувати теж важко. Тому ці питання пов'язані. Яка ваша позиція? 

Можливо, швидше зробити варто перевірку за минулий рік компанії? 

 

СЛОБОДЯН Р.О. Проблематика дійсно відома, вона є у декількох 

компаній. Ну, разом з тим ті пропозиції, які надають оператори систем 

розподілу, ми вивчаємо досить ретельно,  тому що іноді ті розрахунки,  які 

нам надають,  м'яко кажучи,  не зовсім відповідають дійсності і там можемо 

побачити завищені цифри. 

Однозначно це питання будемо досліджувати під час перевірки. 

Планова дійсно у серпні, чи буде дострокова – я зараз не готовий 

прокоментувати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А можете, а можете розглянути можливість 

перенесення цієї перевірки на весну? 

 

СЛОБОДЯН Р.О. Ну, хай оператори звертаються з листом – розглянемо 

на комісії. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Можемо ми звернутися,  якщо там є проблема, а 

дальше вже ви будете бачити: обґрунтовано – не обґрунтовано,  завищено –   

не завищено,  вже будете визначати. Але якщо дійсно прифронтова область і 

вони просять, ну,  це як би особливо нічого як би складного тут немає. Але  



якщо прифронтова область просить швидше зробити перевірку, то,  можливо,  

є сенс зробити швидше перевірку їм. Ну подивіться,  подумайте як у вас там 

виходить. 

 

СЛОБОДЯН Р.О.  Вивчимо це питання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую. Зрозуміло. 

Ще бачу Хмельницькобленерго піднімає руку,  Хмельницькобленерго. 

 

ПРОЦЕНКО О. Да. Доброго дня,  шановні колеги!  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добрий день! 

 

ПРОЦЕНКО О. Також хотів прокоментувати стосовно тарифної 

політики. Дійсно, ми з НЕК "Укренерго" доволі гарно розраховувалися весь 

2024 рік, але з січня почали трохи затримуватися. Чому це виникло? Тому що 

тариф, який врахований, сума на покриття втрат, які враховані в тарифі, 

затверджені НКРЕКП, суттєво відрізняється від тої, яка складається на ринку 

РДН, на прикладі, от за січень у нас сума закладена в тариф 4,6 гривні за 

кіловат-годину, по факту вона склала 5,8. Тобто за січень у нас додаткових 

втрат 33 мільйони тільки стало, що більше, ніж сума, тільки нарахована за 

послуги диспетчеризації.  

За весь 2024 рік така сама ситуація, оскільки 178 мільйонів додаткових 

витрат, пов'язаних з тим, що тарифна сума закладена в тариф на купівлю … 

(нерозбірливо)  менша, ніж фактична. Тому у нас просто зараз немає навіть 

джерела додаткового для того, щоб цей борг погасити.  

Ми звернулися до НКРЕКП з листом, з пропозицією хоча б частково 

включити в тариф кошти, пов'язані з дефіцитом, профіцитом, які 

підтверджені перевірками вже двома попередніми, бо нам врахували тільки 



2026, 2027 роки, повернення цих коштів. У 2025-у – нічого. Просто зараз 

немає джерел. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дивіться, ще таке питання. Чи правильно я розумію, 

що у вас все-таки те, що закладена у вас вартість втрат... не закладена 

вартість втрат в січні, у вас є середньорічна вартість втрат і в січні вона може 

бути вища, а в квітні вона може бути нижча цієї цифри. 

 

ПРОЦЕНКО О.  По року так, по року 4,6, по 25-му року не знаю, я не 

впевнений, що вона буде така. Поки по січню ми маємо те, що ми  

недоотримаємо гроші.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Січень зимовий місяць,  лютий холодний місяць. Я 

думаю, що весною ціна піде вниз. Як на мене, це очевидно.  

 

ПРОЦЕНКО О. Крім цього є ще друга проблема, те, що дійсно 

проведено попередні перевірки НКРЕКП, які ми пройшли, там є 

недоотриманий дохід і дефіцит, профіцит по виконанню послуг з 

приєднання.  Їх також нам не повернули в тариф ... (Не чути) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Який у вас борг перед Укренерго?  

 

ПРОЦЕНКО О.  У нас за січень... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Загальний борг перед Укренерго. 

 

ПРОЦЕНКО О. За січень 53 мільйони. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А взагалі сумарний?  

 



ПРОЦЕНКО О. Є борг за дві декади лютого – це 36 мільйонів, це 

поточний. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це поточний. А за 24-й рік нічого немає?  

 

ПРОЦЕНКО О.  За 24-й 2 мільйони. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Майже нічого. Досить нормально ви, дійсно, платили, 

гарно платили в 24-му році. 

 

ПРОЦЕНКО О.  Так, я ж кажу, тільки зараз просто немає додаткових 

джерел для того, щоб платити, розраховуватись вчасно.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Ясно. Тут знову таки, дійсно  весною ціна 

електроенергії мала би піти вниз. І зрештою, да, питання тарифу, теж воно 

має бути… 

 

ПРОЦЕНКО О. Ми просили НКРЕКП хоча б частково повернути нам 

тариф цього року, гроші за виконання функцій приєднання з дефіцитом за 

попередні 3 роки. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А на скільки було підвищення тарифу на розподіл вас 

на 2025 рік, на скільки відсотків? 

 

ПРОЦЕНКО О.  В порядку до 20 відсотків. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. До 20 відсотків. 

 

ПРОЦЕНКО О. Так, до 20-и. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло, зрозуміло. Добре, я зрозумів. 

Скажіть, будь ласка, є ще ОСР хтось? Значить, загалом по цьому я 

скажу так, ми ще протягом місяця зберемо інформацію, яка була динаміка за 

24-й рік, у цьому році і протягом наступних 30 днів. І десь ми там, середина 

чи під кінець березня зробимо ще одну нашу таку зустріч, подивимося, які у 

нас проблеми вирішуються і які не сильно. І сподіваюсь, що в нас буде 

динаміка позитивна. 

Є ще, можливо, хтось від асоціацій чи від "зелених", чи від домашніх 

СЕС? Нікого немає сьогодні. 

 

РУЧКО С. Так, є, я чекаю чемно. Доброго дня, шановний пане голово, 

шановні народні депутати та всі присутні. Власне, так, Ручко Сергій, голова 

Асоціації сонячної енергетики України. 

Хотів зазначити, що за 22-й рік все-таки є заборгованість, просто це 

вона невелика, ця курсова різниця, яка виникла через те, що тариф НКРЕКП 

не перераховувало. Вона не дуже, ще раз, велика, але є й її просто ніхто не 

бачить, тому що ПУП майже в всіх областях її просто не провели в цей 

перерахунок. Тому борг є, але тим не менш. Це перше.  

Друге. Я почув, дуже дякую за детальний огляд ситуації. Але і не 

зрозуміло, що з рештою половини грошей? Тобто 50 відсотків грошей ще 

можна зрозуміти, ми отримаємо десь до березня. А що відбудеться з рештою? 

По словах Укренерго, я так зрозумів, ми їх не побачимо ніколи. Тобто от, на 

жаль.  

Ще раз дуже дякую… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А які ви сьогодні побачили, які ви  почули сьогодні 

джерела погашення боргів? 

 

РУЧКО С. Дякую, ще раз хочу  я в першу чергу подякувати, 

перепрошую, можливо не з того почав, за правки до законопроекту вам, 



Жупанину і взагалі всьому енергетичному комітету, що підтримало розподіл 

коштів. Вчора НКРЕКП проголосувало, може сьогодні процес почнеться, що 

в березні ще додатково будуть  400 мільйонів… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні. Ви сильно довго відповідаєте на питання. 

Які бачите джерела погашення? 

 

РУЧКО С. Тільки те, що я почув через законопроект,  надлишкові 

кошти Укренерго.  Все. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Значить ви сьогодні неуважно слухали. Тому що є ще 

друге джерело – це коли такі компанії, як Київські регіональні електричні 

мережі, Дніпровські  регіональні електричні мережі погасять… Ні, пардон, 

плюс ПУП, які мають борги погасять свої борги перед Укренерго, борги за 

2024 рік. Тоді Укренерго ці отримані кошти направить частково ГарПоку, а 

частково на погашення домашніх СЕС. Тобто друге джерело, коли компанії, 

ОСР і ПУП погасять свої борги, в кого є такі борги за 2024 рік і тоді 

Укренерго, вони сказали тільки не всі, а частину цих грошей направлять на 

погашення домашнім СЕС. Ось ще одне джерело. 

 

РУЧКО С. Дякую дуже. Можливо я неправильно трактував, я зрозумів, 

що не всі борги погасять, а не не всі гроші направлять. Дякую за уточнення. 

І іще, якщо можна, ще одне питання. Власне тут присутній 

Львівенергозбут, якраз питання по ньому, тому що власники так, дійсно, 

подають в суди і Львівенергозбут каже, що тим власникам, які подали в суд 

на нього, борги не  будуть виплачуватися. І таке відбувається насправді і вже 

є, і є прізвища, можу назвати їх прямо зараз. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Назвіть. 

 



РУЧКО С. Літинський Святослав, він відома особистість і по інших, я 

гадаю, по мовних  питаннях, він чудово відомий всім, багатьом в Україні. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  По яких питаннях?  

 

РУЧКО С.  Мовних.     

Він за мову, українізацію, дуже багатьох приладів він вибив, активна 

дуже людина, громадянська позиція у нього.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. І цей Літинський  що, пішов в суд судитися за 

виплати свої?  

 

РУЧКО С. За виплати свої і йому, всім решта Львівенергозбут заплатив 

за липень, листопад та грудень. На сайті ПУП є повністю написано, що 

розрахунок відбувся з власниками сто відсотків, а йому за те, що він подав в 

суд на ПУП, гроші не заплатили.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За липень, листопад і грудень. Липень, листопад і 

грудень. 

 

РУЧКО С. Липень, листопад та грудень.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Це єдиний, це такий випадок один-

єдиний?  

 

РУЧКО С. Ні, не один-єдиний, просто він дозволив назвати своє 

прізвище. Тобто я можу конкретно пальцем показати.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо інших прізвищ тут немає, то ми вважаємо, що 

немає. 



 

РУЧКО С.  Але принципово можна звірку...  ПУП сказав, що він сто 

відсотків оплатив. Це не так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Зрозуміло. Давайте запитаємо у ПУП, 

Львівенергозбут, чи заплатили ви пану Літинському липень, листопад і 

грудень?  

 

_______________. Андрій Михайлович, я не можу зараз 

прокоментувати, тому що у нас є 5 тисяч активних клієнтів, на рахунок пана 

Літинського у мене конкретно такої інформації зараз немає.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. Подивіться, якщо в судах оспорюються не 

ці періоди, а якісь інші, можливо, то ті періоди, які безспірні, мабуть, варто 

заплатити, навіть якщо людина пішла в суди. В кожного, як би, свій шлях як 

рухатися і боротися за свої права. Він же нічого законного не зробив з тим, 

що подав в суд. Ось так. 

Але такої масової проблеми немає. Я, чесно кажучи, от ви бачите, ми 

тут на комітеті збираємося, минулого року збиралися, мені здається, що, я 

розумію, це абсолютно законне легальне право і цивілізоване право йти в 

суди. Але я, як би, не зовсім прихильник таких методів. Чому? Тому що, 

якщо кошти приходять, і вони з'являються в енергоринку, і вони приходять, 

то їх платять всім пропорційно. Це не те, що спеціально хтось комусь не 

платить. Платять, виплачується воно всім автоматично, і ми стараємося ці 

кошти знаходити. Тому йти в суд, щоб… ти розумієш, що не заплатили всім, 

але йти в суд, щоб заплатили тільки тобі і, можливо, за рахунок інших, а для 

всіх інших проблема буде, мені здається, що тут, як би…  

Да, можна говорити, що підтримуйте законопроект. Бо не всі 

підтримали цей законопроект, до речі, про погашення цих боргів. Ви можете 

написати: підтримайте законопроекти, щоб борги загасилися, там ще щось, 



звертатися, так, це варто. Можливо, там якось підштовхувати. Але окремих 

осіб, окремих індивідуумів, судові позови, ну навряд чи вони тут 

допомагають вирішувати загалом цю проблему,мені так задається. Але знову 

ж таки з чого я починав, що це легальне законне право, цивілізоване право 

ходити в суди і судитися, хто хоче судитися.  

 

РУЧКО С.  Дякую, Андрій Михайлович за роз'яснювальну роботу, 

якщо буде від вас роз'яснювальна робота, такі наради. Тобто люди з 

розумінням ставляться, вони чують вас, чують, я потім доношу вашу точку 

зору і далі, і воно якось легше сприймається. Якщо є повна невизначеність, 

то люди не розуміють, що їх очікує. І тому я ще раз дуже вдячний і буду 

дуже чекати на наступну нараду за місць, як і  решта власників. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я сподіваюсь, що у нас вже  буде якийсь результат до 

наступної наради, що і ці кошти розподіляться. І думаю, що декілька місяців 

минулого року точно має бути погашено, сподіваюсь, літніх місяців. 

Ось,тому будемо займатися цим питанням.  

Добре, ще є якісь питання до нас? Є ще якісь свої коментарі в членів 

комітету, народних депутатів. Немає. 

Тоді ніби ми вичерпали питання порядку денного. 

Дякую всім. Засідання комітету оголошую закритим.  

 

 


